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Spørgsmål nr. 126 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Hvor mange gange indenfor de seneste 2 måneder er politiet 
gået forgæves med en varetægtsarrestant pga. pladsmangel?”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at Kriminalforsorgen har 

kendskab til, at politiet én gang inden for de seneste to måneder er blevet 

henvist til at måtte anvende et andet arresthus end regionens arresthuse. 

Der blev i den forbindelse udsendt en skrivelse, hvor det blev indskærpet, 

at arresthuset skal være behjælpelig med at finde ledige pladser i nærlig-

gende arresthuse, hvis der opstår situationer, hvor politiet henvender sig 

til et arresthus, som ikke har ledige pladser. Såfremt der ikke er ledige 

pladser i nærliggende arresthuse, vil arresthuset enten placere arrestanten 

i dobbeltbelæg, i besøgsrum eller i lignende lokaliteter. 

Kriminalforsorgen har i hele 2009 haft et usædvanligt højt belæg af vare-

tægtsarrestanter. Hertil kommer, at efteråret traditionelt er højsæson for 

belægget i Kriminalforsorgens institutioner og særligt i arrestsektoren. 

Den 25. november 2009 var der således 1.690 indsatte i Kriminalforsor-

gens arresthuse, hvilket svarer til en kapacitetsudnyttelse i arrestsektoren 

på 96 pct. Knap halvdelen af landets arresthuse har i øjeblikket en be-

lægsudnyttelse på 100 pct. eller derover. 

Kriminalforsorgen er meget opmærksom på det høje varetægtsbelæg, og 

der bliver trukket ugentlige statistikker på udnyttelsesgraden i arresthu-

sene. Ligeledes arbejder Kriminalforsorgen målrettet på at begrænse an-

tallet af afsonere i arresthusene mest muligt. 


